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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

Бургаски автобус катастрофира  
край Свиленград, загина жена

Сезонът по Южното 
Черноморие - зАСтрАшен
4 Спешно се търсят от 
държавата 15 млн. лева за 
пречиствателна станция за 
язовир „Ясна поляна“

4 областният управител обяви 
частично бедствено положение 

4 Каква е реакцията  
на морските кметове на Юг
Силвия ШАТЪРОВА

Спешно държавата трябва да отпус-
не 15 млн. лева, за да бъдат изградени 
нови клетки на пречиствателна стан-
ция на язовир „Ясна поляна“. В проти-
вен случай през лятото четири общи-

ни по Южното Черноморие - Царево, 
Приморско, Созопол и Средец, които 
се захранват от водоема, може да ос-
танат без питейна вода. Засега про-
блем с водоподаването през зимни-
те месеци няма. В края на миналата 
седмица със заповед на областния 

управител на Бургас – проф. Мария 
Нейкова, бе обявено частично бед-
ствено положение в област Бургас 
до 15 декември. Уведомен е МВР-
министърът, след което документи 
за отпускане на средства ще бъдат 
изпратени до Междуведомствената 

комисия по бедствия и аварии, за 
да се отпуснат средствата, стана 
ясно от брифинг на областния уп-
равител проф. Мария 
Нейкова и управителя на 
ВиК - Бургас инж. Ганчо 
Тенев. 4u

общинският съвет на Бургас 
с най-висока оценка от 

„прозрачност без граници“

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 16 декември

Стр. 3

Ще се върне ли славата на Малко 
Търново като лечебен център

Коледно 
настроение в Айтос

Стр. 
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Панайот 
ГЕОРГИЕВ

27-годишен кри-
минално проявен и 
осъждан бургазлия 
е задържан за срок 
до 24 часа за при-
тежание на нарко-
тици, съобщиха от 
пресцентъра на Об-
ластна дирекция на 
МВР-Бургас. 

Полицаи от Пър-
во районно упра-
вление – Бургас са 
извършили провер-
ка в апартамент, 
разположен на бур-

гаската улица „Сте-
фан Стамболов“ 90, 
обитаван от задър-
жания. В жилището 
са открити и иззети 
електронна везна и 
плик с канабис, с 
приблизително те-
гло от около 30 гра-
ма. 

Работата по слу-
чая продължава от 
служителите на 
Първо районно уп-
равление - Бургас.
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Бургаски автобус катастрофира  

Дилър е задържан 
от полицията

Н
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Георги РУСИНОВ

Бургаски автобус ка-
тастрофира край Сви-
ленград на връщане от 
екскурзия в Кавала. Една 
жена почина – бургазлий-
ка на 68-години. 19 от 40-
те пътници са пострадали. 
Инцидентът станал в не-

деля, след 18:00 часа меж-
ду Свиленград и Тополо-
вград. На мястото на ката-
строфата бяха изпратени 
6 линейки, 7 полицейски 
екипа и 5 пожарни.

Кметът на община Бур-
гас съобщи, че постоянно 
се събира информация за 
състоянието на ранените.

„6 от жените, включи-
телно екскурзоводката, 
са в болницата в Хасково 
и са настанени в Хирургия 
и Ортопедия с наранява-
ния, но няма опасност за 
живота им, според увере-
нията на директора на 
болницата. Има още хора, 
които в момента се диаг-

19 от 40-те пътници 
са пострадали

За трите минути сценично 
време и сълзите на едно дете

ОБЯВА
Добромир Димов Кръстев и Елена Милчова Кръстева 

уведомяват за инвестиционно намерение - изграждане 
на двуетажна жилищна сграда, с РЗП 211 кв.м и изгреб-
на яма в УПИ XIII-3709, ПИ с идентификатор 07079.711.3709 
кв. 28 по плана на кв. "Рудник" - гр. Бургас.

Кметът Димитър Николов до късно във вечерта на 
инцидента събира информация за пострадалите

Дона МИТЕВА

Как един голям празник 
може да донесе разочаро-
вание на дете и възрастна 
дама разказва писмо до ре-
дакцията, пристигнало от Ве-
лико Търново. В него инж. 
Радка Тодорова, която чле-
нува  в Женско дружество 
„Болярка” към общинската 
организация на Съюза на 
офицерите и сержантите от 
запаса и резерва в града, 
разказва за разочарование-
то си. Подобно писмо тя е 
изпратила и до зам.-кмета 
по култура на Община Бур-
гас Диана Саватева. Ето и 
самото писмо: „На 21 ноем-
ври 2022 г. – Ден на христи-
янското семейство, във Во-
енния клуб на Бургас се от-
белязаха 30 години от осно-
ваването на ансамбъл „Кит-
ка” с ръководител и дири-
гент г-жа Мария Маркова.

Юбилейният концерт за-
почна в 18 часа.

Предварително бях гово-
рила с капитан 2-ри ранг Лъ-
чезар Станчев и той ми съ-
общи, че ще говори с дири-
гентката и организираща 
концерта и като представи-
тел на вокална група „Ар-
мейски звуци” с една песен 
като поздрав към ансамбъла 
ще ни включи в програмата.

Имало е недоразумение и 
когато пристигнах в Бургас и 
се срещнахме с г-жа Мария 
Маркова в 15,30 часа и тя ка-
за, че не са й казвали за 
участие от Велико Търново, 
но се съгласи и ни вписа в 
програмата - аз и моята 
внучка, която е в 4 клас, да 
изпеем песен за 3 минути. 

Съгласихме се.
Репетирахме много и пе-

сента според мене щяхме 
добре да изпълним.

Но какво се случи – около 
20 часа ние с нетърпение оч-
аквахме да ни извикат на 
сцената, но по нейно реше-
ние е казала на водещата 
нас да не ни включва. Пода-
рихме на ансамбъла картина 
с изглед на историческия 
връх Царевец, поздравите-
лен адрес, който не прочето-
ха, и търновски календар за 
2022 г.

Разочарованието на мал-
ката Ая беше голямо: Сълзи-
те й течаха много време и не 
можеше да разбере защо се 
е случило това.

На другия ден в училище 
също е била разстроена, за-
щото е казала на съученици-
те си, че ще пее във Военния 
клуб.

Пиша Ви това, защото по-
някога гордите ръководите-
ли не оценяват, че ще нане-
сат травма на някого и осо-
бено на малки деца.

Дано в бъдеще да не се 
случат такива разочарова-
ния!

Аз пея в туристически хор 
и вокални групи и сме имали 
много гости, понякога и нео-
бявени в програмата и сме 
им давали възможност даже 
в началото на концертите.

Такова неуважение към 
гости не съм очаквала и не 
искам да сътрудничим с та-
кива.

Аз пристигнах в Бургас са-
ма, а не с вокална група „Ар-
мейски звуци“ понеже 2 от 
участничките бяха болни от 
ковид.“

Свързахме се по телефона 
с инж. Тодорова, която по-
твърди, че са се подготвили 
добре с внучката за това из-
пълнение. Семейството на 
сина и снаха й живее в Бур-
гас и са университетски пре-
подаватели, детето учи в 
бургаско училище в центъра 
на града.

Мария Маркова тя опреде-
ли като „прекрасна жена“,  
която вижда за първи път. 
Разказа и впечатленията си 
от хористите на „Китка“, кои-
то също са много добри. Ка-
то зрял човек, преминал 
през перипетии и разочаро-
вания, тя самата се опита да 
подчертае, че вероятно ста-
ва дума за недоразумение. 
Но като баба не скри факта, 
че четвъртокласничката Ая 
продължава да носи разоча-
рованието си от неизпълне-
ната за три минути песен. 
Обясни и това, че едва е ус-
пяла да поднесе и поздрави-
телния адрес, заедно с пред-
видените подаръци за хора. 

За концерта и случая раз-
говаряхме и с Емил Цвета-
нов, шеф на Военния клуб. 
Оказа се, че на следващия 
ден г-жа Тодорова се е срещ-
нала с него и от първо лице 
е чул за случилото се. 

Цветанов първо подчерта, 
че Военният клуб няма нищо 
общо с провеждането на 
концерта, защото от близо 4 
години хор „Китка“ не е под 
негова шапка. Той изрази и 
съмнение, че може да става 
дума и за междуличностни 
отношения. 

„В тези отношения е наме-
сен и капитан втори ранг Лъ-
чезар Станчев, защото, до-

колкото съм запознат, той е 
бил ангажиран с концерта. А 
и той води хор „Маяк“ към 
запасните. Очаквах, че и те 
ще излязат да пеят в този 
концерт, обаче не се вклю-
чиха.

Тази жена от Велико Тър-
ново дойде на следващия 
ден при мене. Обясних й, че 
ние имаме ангажимент до-
толкова, доколкото осигуря-
ваме залата. Маркова си 
движи изявата и определя 
кои ще са й гостите. Тя си 
намери спонсори, тя си на-
мери водещ.  

Усетих разочарованието 
на г-жа Тодорова. Заведох я 
в Съюза, говорихме с пред-
седателя на общинската ор-
ганизация. Тя беше разоча-
рована от Маркова. Мисля, 
че е можело да участва с 
внучката в концерта, макар 
и за три минути“, коментира 
Цветанов.

Капитан втори ранг Лъче-
зар Станчев също обясни 
своята позиция: по предва-
рителна уговорка наистина е 
трябвало дамите от Велико 
Търново да се включат в 
празничния концерт в Бур-
гас, но не е ставало изобщо 
дума за дете. „В този голям и 
отговорен концерт не мисля, 
че беше  удачно да се включ-
ва изпълнение с дете“, обяс-
ни той.

Концертът вече е само 
спомен за участвалите или 
не участвалите в него. Да се 
надяваме, че недоразумени-
ята са изгладени, най-вече 
за да не се повтарят подоб-
ни в бъдеще. И всеки да на-
мери своето подходящо мяс-
то за изява.

Изпълнители от „Китка“ в големия концерт в Деня на християнското семейство



"ЧЕР НО МОР СКИ фАР" ЕАД 
Издател: 

Димитър Николов 

Гла вен ре дак тор:
Сил вия Шатъ ро ва Всички права са запазени. Възпроизвеждането на информацията от "Черноморски фар" под каквато и да е форма, без предварително писмено разрешение  

от притежателя на авторските права или без позоваване на източника е забранено. Все ки ав тор но си пер со нал на от го вор ност за пу бли ка ция та си. 

"Черноморски фар" е 
учредител и член на 
Български медиен 
съюз (БМС)

Репортери и редактори: 0878 424 676 • Кореспондент: Айтос 0558 2 35 27 • Счетоводство: 056 825 435
За реклама: 056 825 435, 0878 424 698, e-mail: far@chfar.com, reklama@faragency.bg

АДРЕС НА РЕДАКцИЯТА:
Бургас, ул."Александровска" 

№ 69, ет.2 
"Чер но мор ски фар"

e-ma il: far@chfar.com
info@faragency.bg

Вестникът е член е на Бъл гар
ска та асо ци ация на ре гио нал ни
те ме дии (БАРМ). Носител е на 
наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

КРИМИ

Неопитен 
шофьор  
се блъсна в 
дърво

19-годишен бургазлия 
със седем месеца стаж 
като шофьор се е блъс-
нал в дърво при самос-
тоятелна катастрофа, 
съобщиха от пресцентъ-
ра на Областна дирек-
ция на МВР-Бургас. 
Инцидентът е станал на 
кръстовището на бурга-
ските улици „Спортна“ и 
„ И н д у с т р и а л н а “ . 
Младежът се движел с 
несъобразена спрямо 
пътните условия ско-
рост, при навлизане в 
ляв завой, когато напус-
нал пътното платно и се 
блъснал в дървото с 
лекия си автомобил 
БМВ. Тестовете за алко-
хол и наркотици на вода-
ча са били отрицателни. 
В колата са се возили 
още 17-годишна бургаз-
лийка и 18-годишен мла-
деж. От ПТП-то са 
пострадали водачът, 
който получил нараня-
ване на лявата ръка, и 
момичето, което е с кон-
тузия на главата. И два-
мата са прегледани в 
УМБАЛ-Бургас и осво-
бодени за домашно 
лечение.

Удариха 
неправилно 
пресичаща 
пенсионерка

68-годишна жена от 
Бургас е била блъсната 
докато пресича непра-
вилно пътното платно. 
Инцидентът е станал на 
бургаската улица 
„Христо Ботев“ до дом с 
номер 32. Тогава „БМВ 
320Д Х Драйв“, управля-
ван от 39-годишен бур-
газлия блъска жената. 
Тестовете за алкохол и 
наркотици на водача са 
били отрицателни. 
Пострадалата е с фрак-
тура на кутрето на дяс-
ната ръка, прегледана е 
и освободена за домаш-
но лечение.

Таксата на то
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край Свиленград, загина жена
ностицират в спешното 
отделение. 9 от пострада-
лите са настанени в бол-
ницата в Хасково, 4 в Сви-
ленград и 6 в Харманли. 
Двама от пострадалите са 
в по-тежко състояние, 
сред пострадалите са и 
две деца - на 10 и 14 годи-
ни, които са в болницата в 
Харманли. Според д-р 
Чанкова - директор на 
болницата, няма данни за 
сериозни травматични ув-
реждания на децата“, зая-
ви Николов.

Градоначалникът про-
дължи с това, че е разго-
варял с директора на 
Спешна помощ и увери, 
че има готовност част от 
пациентите да бъдат 
транспортирани в Бургас. 

Междувременно от Бур-
гас отпътува автобус, кой-

то прибра хората без на-
ранявания. 17 бургазлии 
пренощуваха в кметство-
то на село Младиново, ка-
то им бе осигурено меди-
цинско лице. Кметът Ди-
митър Николов благодари 
на кмета на селото Нико-
ла Господинов и на мест-
ните хора за помощта, ко-
ято оказаха на бургазлии-
те.

Николов изказа благо-
дарностите си и към ди-
ректора на УМБАЛ-Хаско-
во д-р Георги Гелов и це-
лия екип на болницата за 
грижите и вниманието към 
пострадалите от катастро-
фата наши съграждани, 
които са настанени там.

„Искам да уверя семей-
ствата им, че близките им 
са в добри ръце и се пра-
ви всичко необходимо за 

тях! Още са много стреси-
рани, но най-важното е, 
че няма опасност за жи-
вота им! Всички се дър-
жат изключително достой-
но и са благодарни за до-
брата грижа на лекарите“, 
поясни Николов.

От Прокуратурата за-
почнаха разследване на 
причините за тежката ка-
тастрофа. Две са основ-
ните версии, по които ра-
ботят разследващите - чо-
вешка грешка и внезапно 
възникнала техническа 
неизправност.

Асфалтът е бил в нор-
мално състояние, имало е 
и видима маркировка, но 
пътят е бил хлъзгав, което 
вероятно е довело до ин-
цидента, съобщиха на бри-
финг от Държавното обви-
нение.

За трите минути сценично 
време и сълзите на едно дете

В понеделник градоначалникът отиде на място в  
Хасково, за да се срещне с директора на УМБАЛ- 
Хасково д-р Георги Гелов и ранените от катастрофата

„Черноморски фар“

Бургаският общински съвет 
получи престижната първа 
награда за добри практики и 
цялостна дейност на офици-
ална церемония в столицата. 
Приза прие председателят на 
местния парламент проф. д-р 
Севдалина Турманова, която 
представи добрите практики 
в организацията и отчетност-
та на Общински съвет – Бур-
гас.

Органът за местно управле-
ние заема водещата първа 
позиция в класацията „Ин-
декс на местната система за 
почтеност – 2022“, получавай-
ки най-високата оценка в 
страната – индекс над 4.

Високата оценка, която да-
ва Асоциация „Прозрачност 
без граници“, е в резултат на 
усилията и непрекъснатата 
мотивация на председателя 
на Общински съвет – Бургас 
проф. д-р Турманова и на еки-
па, който тя ръководи и който 
осигурява дейността на рабо-
тата и организацията на функ-
циониране на институцията.

Официалната уебстраница 
на местния парламент непре-
къснато се обновява, улесня-
ва се достъпът, осъвременява 
се и се работи в посока да бъ-
де възможно най-лесен за 
употреба от гражданите и за-
интересованите институции. 
Почти 15 години институцията 
Общински съвет – Бургас под-
държа своя собствена офици-
ална уебстраница. Още при 
самото ѝ създаване идеята е 
да бъде публикувана не само 
информация за справка за 
взети решения и нормативна-
та уредба на територията на 
община Бургас, но и цялата 
кореспонденция, която по-
стъпва в деловодството на съ-
вета – от страна на институ-
ции, общински съветници и 
граждани. Това може би е 
най-характерно и отличаващо 
за сайта, а именно – входяща-
та кореспонденция е публич-
на и може да бъде проследе-
на в развитие.  

„Категорично заставам зад 
твърдението, че прозрачнос-
тта в една демократична сис-
тема позволява на хората да 
участват по-лесно в процеса 
на вземане на решения. Ин-
ституциите могат да се полз-

ват с по-голяма легитимност и 
ефективност само при усло-
вие че продължават да носят 
пълна отговорност пред граж-
даните“, заяви по време на 
награждаването проф. Севда-
лина Турманова. Тя предста-
ви и добрите практики в орга-
низацията и отчетността на 
Бургаския общински съвет. 
Проф. Турманова обясни, че 
публикуването на докладните 
записки (проектите за реше-
ния) в ОбС - Бургас следва 
стриктни правила и съдържа 
задължителни атрибути, като 
дата на публикуване, името 
на служителя, който админи-
стрира публикацията, име на 
вносителя на проекторешени-
ето, описание на предмета на 
докладната записка, резолю-
ция към конкретни комисии, 
на които предстои разглежда-
нето на документа. Всички те-
зи подробности улесняват из-
ключително много граждани-
те, които посещават уебстра-
ницата, за да се ориентират 
бързо в информацията, която 
им е необходима. 

Ежемесечно се публикуват 
графиците за заседание на 
постоянните комисии. Срещи-
те са открити за граждани и 
без излишни административ-
ни формалности, всеки има 
безпрепятствен достъп и въз-
можност да присъства, в слу-
чай че желае да вземе отно-
шение или да се изкаже по 
даден въпрос от дневния ред 
по време на заседание на да-
дена ресорна постоянна ко-
мисия.

Една положителна практи-
ка на Общински съвет – Бур-
гас е, че всеки общински съ-
ветник е подробно предста-
вен на официалната уебстра-
ница. При кликване върху съ-
ответното име на общински 
съветник, се показват снимка 
с подробни данни, като сте-
пен на образование, профе-
сия, телефон и имейл за връз-
ка с него, акценти или сфери 
на дейности, с които се анга-
жира да работи в структурата 
по време на своя мандат. От-
белязани са с препращане и 
всяка една докладна записка, 
питане или друго, което даде-
ният общински съветник е 
внесъл за разглеждане. Така 
лесно може да се проследи 
кой доколко и в каква посока 

работи за обществото.
Когато се внесе в деловод-

ството на ОбС, всеки един до-
кумент се обработва, премах-
ват се личните данни, скани-
ра се и се публикува на уебс-
траницата. Там редът също е 
така организиран, че съответ-
ният документ може да се 
проследи – към коя комисия е 
резолиран за разглеждане, 
впоследствие какво станови-
ще е произнесено и как е при-
ключен съответния въпрос.

От изключително първосте-
пенно значение е отчетността 
пред Общинския съвет от 
страна на изпълнителната 
власт. Липсата на такава от-
четност би довело до без-
смислени действия при прие-
мането на решенията на Об-
щинския съвет. Затова на вся-
ко шестмесечие кметът на об-
щина Бургас внася отчет за 
изпълнението на решенията, 
които са били приети от Об-
щинския съвет. В отчета се 
съдържа описание на това, 
което е извършено, постигна-
то и изработено, описват се и 
средствата, които са били из-
разходвани, в случай че са 
били необходими такива. При 
невъзможност дадено реше-
ние да бъде изпълнено, аргу-

ментирано и обосновано се 
определя нов срок. 

В Общински съвет – Бургас 
реално функционира също та-
ка механизмът за декларира-
не на конфликт на интереси в 
дейността на местния парла-
мент. Декларациите са пуб-
лични и в случай на промени 
всеки общински съветник е 
длъжен да ги декларира. Ре-
гистърът на декларациите по 
Закона за противодействие 
на корупцията и за отнемане 
на незаконно придобитото 
имущество, са одобрени от 
Постоянна комисия по уста-
новяване на конфликт на ин-
тереси през 2019 г. и се публи-
куват на уебстраницата ни.

Друг важен регистър, който 
е характерен за страницата 
на ОбС – Бургас е Информа-
ционен регистър на нестопан-
ски организации получатели 
на годишна субсидия на Об-
щина Бургас. Този регистър е 
създаден с решение на ОбС и 
също се обновява непрекъс-
нато.

Друг важен детайл при под-
държането на уебстраницата 
на бургаския Общински съвет 
е осигуряването на достъп-
ност за хората с увреждания. 
Приета е практиката всички 

проекти за решение да се пуб-
ликуват и в word формат, тъй 
като това е форматът, който 
се използва за достъпност до 
програмите за четене от не-
зрящи. В Правилника на ОбС 
– Бургас е уреден и достъпът 
на глухонеми – при необходи-
мост и поставено искане, в 
петдневен срок преди заседа-
ние може да бъде осигурен 
жестомимичен превод. Про-
веждани са такъв тип заседа-
ния, при които по време на ця-
лата сесия на съвета е осъ-
ществяван такъв тип превод 
на български жестов език. 

В края на събитието по наг-
раждаването, след споделе-
ните добри практики в орга-
низацията и дейността на Об-
щински съвет Бургас, проф. 
Турманова благодари за ви-
соката оценка, дадена от Асо-
циация „Прозрачност без гра-
ници“. „Чест и привилегия, от-
говорност и мотивация е за 
всички нас, общинските съ-
ветници, да продължим да ра-
ботим и да бъдем пример за 
добро взаимодействие с кме-
та на града ни г-н Димитър 
Николов, цялата общинска 
администрация, държавната 
власт, представлявана от об-
ластния управител проф. дн 
Мария Нейкова, гражданско-
то общество, бизнеса, непра-
вителствения сектор и не на 
последно място благодарност 
към четвъртата власт – медии-
те, които безпристрастно от-
разяват нашата работа и сле-
дят дейността ни“, заяви 
проф. д-р Севдалина Турма-
нова.

Местният ни парламент е първи в страната  
с награда „Добри практики за цялостна 
отчетност на Общински съвет – Бургас“

Проф. Севдалина Турманова получава наградата



Притеснен съм още 
от лятото, защото цели-
ят Югоизток и резервът 
на Бургас може да оста-
не без питейна вода. Сега 
след 6 декември неща-
та станаха още по-спеш-
ни. Настояваме средства-
та да са целеви от държа-
вата - директно за ремонт. 
След като се намериха 100 

млн. лева за една тръба за 
Перник, предполагам няма 
да има проблем да се на-
мерят и 15 млн. лева за че-
тири общини . Ако не се на-
мерят средствата, това ще 
е краят на летния сезон 
2023 година. Държавата 
светкавично трябва да 
вземе мерки и да отпусне 
средствата.

Силвия ШАТЪРОВА

Спешно държавата 
трябва да отпусне 15 млн. 
лева, за да бъдат изгра-
дени нови клетки на пре-
чиствателна станция на 
язовир „Ясна поляна“. 
В противен случай през 
лятото четири общини 
по Южното Черноморие 
- Царево, Приморско, 
Созопол и Средец, ко-
ито се захранват от во-
доема, може да останат 
без питейна вода. Засега 
проблем с водоподава-
нето през зимните месе-
ци няма. В края на мина-
лата седмица със заповед 
на областния управител 
на Бургас – проф. Мария 
Нейкова, бе обявено час-
тично бедствено положе-
ние в област Бургас до 
15 декември. Уведомен 
е МВР-министърът, след 
което документи за от-
пускане на средства 
ще бъдат изпратени до 
Междуведомствената ко-
мисия по бедствия и ава-
рии, за да се отпуснат 
средствата, стана ясно 
от брифинг на областния 

управител проф. Мария 
Нейкова и управителя на 
ВиК - Бугас инж. Ганчо 
Тенев. 

Вчера по време на за-
седание на ВиК асоциа-
цията стана ясно, че на 6 
декември са пропаднали 
две от клетките на пречис-

твателното съоръжение. 
То е строено през 1974 
година и е твърде амор-
тизирано, не е обследва-
но и не е санирано.

„Трябва да се действа 
бързо и спешно, нещата 
са необратими“, заяви об-
ластният управител проф. 

Мария Нейкова.
„Тръгваме да търсим 

финансиране, пропадна-
ла е конструкцията, ня-
колко клетки са излезли 
извън строя, но въпреки 
всичко през зимните ме-
сеци можем да подаваме 
питейна вода за Южното 
Черноморие. Проблемът 
е, че не можем да изпъл-
ним капацитета за лятото 
и трябва да се направят 
дублажни филтърни клет-
ки и помпена станция, за 
да подаваме вода.

До лятото трябва да се 
намерят парите и да се на-
правят нови“, заяви инж. 
Ганчо Тенев.

След като бъде напра-
вено новото съоръжение, 
ще последва обследване 
на старото и ще се каже 
дали ще се разрушава, 

или санира.
По време на заседание 

на Асоциацията на ВиК 
членовете единодушно 
гласуваха предложени-
ята на кмета на община 
Бургас Димитър Николов 
инвестициите за ремон-
та на пречиствателна-
та станция към язовир 
„Ясна поляна“ да са за 
сметка на ВиК-Бургас, а 
не от бюджетите на об-
щините. Кметовете на 
останалите черномор-
ски общини настояха да 
се търси целево финан-
сиране чрез МРРБ или от 
Междуведомствената ко-
мисия за бедствия и ава-
рии към Министерски съ-
вет, за да не се поема до-
пълнителна финансова те-
жест от крайните потреби-
тели на ВиК услугите.

Чф4 Тема на деня13-15 ДЕКЕМВРИ 2022

Георги Лапчев, кмет на Царево:

Сезонът по Южното Черноморие - застрашен
4 Спешно се търсят от държавата 15 млн. лева за 
пречиствателна станция за язовир „Ясна поляна“

4 Областният управител обяви частично бедствено 
положение 

„Не бива да всява-
ме паника у хората. 
Обнадежден съм, че ще 
се случат бързо неща-

та, но ще следим това 
наистина да стане“, за-
яви кметът на общи-
на Созопол Тихомир 

Янакиев. Селата по пе-
риферията на община-
та са заплашени да ми-
нат на воден режим, ако 
не бъде решен пробле-
мът с повредата на две 
клетки на пречиствател-
ната станция на „Ясна 
поляна“. От този язо-
вир се захранва с вода 
цялата морска община. 
"Има опция, ако се нало-
жи Созопол, Черноморец 
и Атия да бъдат включе-
ни към язовир "Камчия" 
и така на практика про-
блем с водоподаването 
за тези населени места 
няма да има", допълни 
кметът Янакиев. 

Освен община Созопол, 
пред заплахата да ми-
нат на воден режим са 
и общините Приморско, 
Царево и Средец.

"Има варианти да оси-
гурим водоноски за за-
сегнатите села, дори те 
да минат изцяло на про-
мишлена вода, която оба-
че ще могат да ползват 
само за пране и къпане, 
но не и за пиене. Но се 
надявам, че дотам няма 
да се стигне. Държавата 
даде милиони левове 
за самолети на чертеж, 
така че се надявам да 
се намерят нужните 15 
млн. лева за ремонт на 
помпената станция", до-
пълни кметът на община 
Созопол. Той е на мне-
ние, че тези пари трябва 
да бъдат осигурени це-
лево от държавата, а по-
требителите на услугата 
не бива да плащат за ка-
питаловите ремонти на 
мрежата.

За Перник се дадоха  
100 млн. лева, за четири 

общини 15 млн. лева също 
може да се отпуснат

Не бива да всяваме паника 

Димитър Германов - кмет на община Приморско: 

Държавата трябва да направи всичко необходимо 
да се реши проблемът с пречиствателната станция

Тихомир Янакиев, кмет на община Созопол:

Проф. Мария Нейкова и инж. Ганчо Тенев

ОБЯВА

"МБАЛ-Средец" ЕООД Търси да назначи на работа, 
на постоянен трудов договор лекар по физикална и ре-
хабилитационна медицина, притежаващ сертификат за 
извършване на ВСД - 1 бр. и лекар със или без специ-
алност - 1бр.

Телефони за връзка: 0899877203, 05551/3129

Заседанието на Асоциацията на ВиК

Държавата трябва да 
направи всичко необходи-
мо и да осигури средства-
та за ремонт на пречис-
твателна станция на язо-
вир „Ясна поляна“, заяви 
пред „Черноморски фар“ 
кметът на Приморско 
Димитър Германов. 
Приморско е една от об-
щините, която се водо-
снабдява от язовира и 
евентуална липса на пи-
тейна вода през лято-
то ще удари туризма, на 
който изцяло разчита об-
щината. 

Според Германов ре-
сурс има, има и воля в ли-
цето на областния упра-

вител на Бургас и кмето-
вете този проблем спеш-
но да се реши преди ту-
ристическия сезон. 

„Силно сме притес-
нени, защото съоръже-
нието е компрометира-
но, но представители на 
Асоциацията на ВиК се 
обединихме да се настоя-
ва и да се отпуснат сред-
ства от държавата, защо-
то тези пари не са много, 
но не би следвало да са 
за сметка на ВиК асоциа-
цията. Освен това държа-
вата е длъжна на туризма 
като бранш, от който по-
лучава немалко данъци“, 
заяви още Германов.



Традиционно рано дой-
де Дядо Коледа в Айтос. Не 
за да носи подаръци, а да 
се забавлява с малчугани-
те. Добрият старец пристиг-
на с джип, шейната оставил 
на паркинг, докато падне пър-
вият сняг. 

Асистираха му Снежанка 
и читалищните джуджета, в 
желанието да покажат кол-
ко много танци са научили 
през годината. В коледния 
флашмоб на площад "Свобо-
да" се включи и публиката. 
Стотици деца в един глас от-
говаряха на гатанките, под-
готвени лично от Дядо Ко-
леда.

Много бяха родителите и 
малчуганите, които дойдо-
ха на дълго чаканата среща 
с Дядо Коледа. Имаше емо-
ции, много снимки, бонбони 
и усмивки... За коледното на-
строение се погрижиха мал-
ките и по-големи танцуващи 
джуджета от съставите на На-
родно читалище "Васил Лев-
ски 1869" - Айтос.

Кметът Васил Едрев и де-
цата запалиха светлините на 
коледната елха, на фона на 
чудесната светеща коледна 
украса в града и многоминут-
ни фойерверки. Градоначал-
никът пожела здраве, благо-
получие и по-успешна година 
на айтозлии, усмивки и пода-
ръци - на децата. 

"Нашата елха е скромна, но 
много красива, защото е ис-
тинска, отгледана тук, за да 
ви радва", каза кметът. А пло-

щадът отброи секундите пре-
ди да грейнат светлините на 
естествената елха на площа-
да. Кулминация на празнич-
ната еуфория от запалване-
то на разноцветните лампич-
ки бяха фойерверките, кои-
то по инициатива на Общи-
на Айтос традиционно осве-
тиха небето над града. "Нека 
да има здраве и радост във 
всеки айтоски дом! Нека за-
едно да си пожелаем да сме 
по-добри!", каза още градо-
началникът.

Коледният дух превзе Ай-
тос. Празничният афиш на 
Общината подготвя още ко-
ледни прояви.

НП

   

ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година
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Коледно настроение в Айтос
Елхата грейна с Дядо 
Коледа, Снежанка и 
читалищните джуджета
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Общо 98 участници от 
2, 3, 4, 5 и 7 клас от СУ 
"Христо Ботев" - Айтос се 
включиха в първия кръг 
на Националното със-
тезание "Моята родина" 
и показаха колко мно-
го знаят и обичат своето 
отечество.

Заслужен успех и много 
медали донесоха възпи-
таниците на най-старото 
айтоско училище.

Общо 21 златни, 17 сре-
бърни и 10 бронзови ме-
дала грейнаха на гърдите 
на възпитаниците на учи-
лището.

Директорът Пенка Ки-
рязова награди победи-
телите и сподели, че е из-
ключително горда с успе-
хите им. Пожела на всич-

ки да бъдат все така лю-
бознателни, да пазят ро-
довата памет и българ-

ския дух в сърцата си, за-
щото няма по-хубава земя 
от българската и по-за-

бележителна история от 
родната!

НП

СУ „Христо Ботев“ се под-
готвя за тържественото отбе-
лязване на 155-годишен юби-
лей. Този празник е вълну-
ващ, защото е повод не само 
за равносметка и вглеждане 
в историята, но и поглед към 
бъдещето. Животът на пър-
воучителя Бъчваров, исто-
рията на създаване на учи-
лището, интересна информа-
ция за живота преди и днес, 
бяха представени с кратки 
филмчета и забавни въпро-
си, изработени и подготвени 
от учениците от паралелката 
по „Графичен дизайн“.

Така стартираха прояви-
те и дейностите, свързани 
с училищния юбилей. Те ще 
продължат до 16 май 2023 г., 
когато ще бъде тържестве-

ният концерт по повод го-
дишнината.

Гарантираме ви, че учи-
лищният дух ще се усеща във 

всяко от многобройните съ-
пътстващи събития, в които 
ще се включват ученици, ро-
дители и преподаватели.

ОБЯВА

Районно мюфтийство гр. Бургас обявява търг за по-
землени имоти (земеделски земи) а именно:

 9.238 дка, имот №4003, находяща се в местността 
КРУШАКА в землището на с. Дъбник, общ. Поморие, 
обл. Бургас.

 8.787 дка, имот №001022, находяща се в местност-
та МЕРАТА в землището на с. Дъбник, общ. Поморие, 
обл. Бургас.

 6.760 дка, имот №008136, находяща се в местност-
та ПЛАДНИЩЕТО в землището на с. Дъбник, общ. По-
морие, обл. Бургас.

Търг с явно наддаване ще се проведе на 22.12.2022 г. 
в канцеларията на Районно мюфтийство гр. Бургас, ул. 
“Цар Освободител“ №1 от 10:00 часа. Начална тръжна 
цена 35,00 лв. на декар. Стъпка за наддаване 3,50 лв.

За повече информация: гр. Айтос- тел. 0558/ 2-63-
64, 0877106613

При голям интерес пре-
мина първият Европей-
ски час за тази учебна 
година, по Програмата 
за училища посланици на 
Европейския парламент 
(EPAS). 

Младши посланиците 
на СУ "Христо Ботев", за-
едно с връстниците си от 
повече от 30 училища в 
страната участваха в он-
лайн среща с професор 
Ингрид Шикова, основа-
тел на специалност „Ев-
ропеистика“ в СУ "Кли-
мент Охридски".

Голяма част от въпро-
сите на младежите бяха 
свързани с Шенген. Зато-
ва професор Шикова раз-
каза на младите хора, че 

Шѐнген е винарско село 
в Люксембург, намира-
що се близо до граница-
та с Германия и Фран-
ция. Шенген придоби-
ва известност на 14 юни 
1985 г., когато е подпи-
сано Шенгенското спо-
разумение за премахва-
не на вътрешните грани-
ци между страните - Бел-
гия, Западна Германия, 
Люксембург, Нидерлан-
дия, Франция и създава-
не на общ граничен кон-
трол по граничните кон-
тролно-пропускателни 
пунктове по външните им 
граници.

Младши посланиците 
повече от час се вълнува-
ха и питаха по различни 

общественозначими теми 
- за инфлацията, за пол-
зите от Еврозоната и за 
мерките за борба с рака, 
които взима ЕС. Младе-
жите питаха още по ка-
къв начин ЕС подпомага 
интеграцията на деца от 
държави в риск и какви 
средства отделя за това, 
как ЕС стимулира нада-
рените деца да развиват 
своите заложби и др.

Професор Шикова при-
ключи първия Европей-
ски час оптимистично и 
не пропусна да отбележи 
за срещата си в София с 
преподавателката Татяна 
Йотова на промоцията на 
най-новата й книга.

НП

21 златни, 17 сребърни и 10 бронзови 
медала за ботевци от Националното 

състезание „Моята родина“

Старт на проявите за 155 години 
българско училище в Айтос

Ботевци празнуват юбилей през май 2023 година

Младши посланиците 
на ЕП питат за Шенген

ОБЯВЛЕНИЕ
За инвестиционно предложение

Земеделски производител Афра Феимова Юсрефо-
ва има инвестиционно предложение за отглеждане на 
оранжерийни домати и оранжериен пипер, и отглеж-
дане на домати и пипер на открито в поземлен имот 
№00151.489.20 и поземлен имот №00151.489.21 в земли-
щето на град Айтос, местност Карапелит, и поземлен 
имот №206006 в землището на град Айтос, местност 
Карнобатски път.

ОБЯВА

Тел. 0898 780 917 Айтос ДАВА ПОД НАЕМ черешови 
насаждения - 6 дка в местността Алтън търла в град Ай-
тос, до техникума.



Станимир ГЕНЕВ

Последният за есенния полусезон мач 
за мъжкия отбор на "Вихър" - Айтос се 
превърна в истински трилър. След пер-
фектно изиграно първо полувреме при 
домакинството на "Вихър" в град Каме-
но, нищо не показваше какво ще се случи 
през второто полувреме на терена. 

Айтозлии имаха безспорна преднина 
от три гола, след "бомбен" удар на Ма-
риян Донев отдалеч, перфектна комби-
нация, завършена с точен удар на Ста-
нислав Стоянов и още едно точно попа-
дение на Стоянов малко по-късно. След 
сблъсък с противников играч през пър-
вото полувреме, сърцатият ни защитник 
Николай Дянков не можа да продължи 
и с контузия напусна мача. В спорове-
те около тази контузия беше даден чер-
вен картон на другия ни защитник - Ни-
колай Влаев. 

На почивката в игра влезе и топна-
падателят ни Руси Христозов на място-
то на контузения Дянков. Камено вър-
наха един гол, а след отсъдена дузпа за 
"Вихър", Христозов направи резултата 
1:4. И успокои отбора, че победата ще е 
наша. Но главният съдия на мача и отбо-
рът на Камено не мислеха така. С втори 
жълт картон за симулация (за която мно-
го може да се спори) беше изгонен още 
един наш футболист - Йозджан Махмуд, 
и отборът на "Вихър" остана с 9 футболи-
сти на терена. 

Камено пуснаха скритите си оръжия - 

Константин Джамбазов и Павел Царев, 
които с останалите си съотборници ус-
пяха да проведат атака след атака към 
нашата врата. Въпреки това, имахме две 
чисти изтървани положения, които ако 
бяха реализирани, мачът щеше да при-
ключи. Но уви, топката не влизаше. На-
тежа и умората в останалите 9 момчета 
на "Вихър", които се раздадоха на мак-
симум, както и свирката на главния съ-
дия, която се обърна само в една посо-
ка 15 мин. преди края на мача. 

При резултат 1:4 никой не очакваше 
мачът да се развие в обратна посока. Но 
се случи - футболистите на Камено вка-
раха 3 гола за 4:4. А 12-ят им играч Тю-
тюнджян - главният съдия на мача даде 
продължение от около 9 минути - дока-
то отборът на Камено не вкара пети гол. 

Едва тогава свири спокойно края на зре-
лищния мач. 

И така - краен резултат 5:4 за Камено. 
Въпреки грешките накрая, заради физи-
ческата умора на „вихърци“, в последни-
те 15 минути на мача можем да сме гор-
ди със себераздаването им на терена. 
Въпреки негативния резултат. Сега от-
борът ще почива до началото на пролет-
ния полусезон. Ще се направят необхо-
димите изводи от миналите мачове, ще 
се направи равносметката.

А от мен и от името на всички фут-
болисти, треньори и активисти на от-
бора пожелавам на всички наши фено-
ве и приятели Весели Коледни и Ново-
годишни празници. И дано новата 2023-
та да е по успешна за отбора ни! Само 
"Вихър"!

Предстои ми среща с читатели през месец декември. Това 
ще е краят на представянията на книгите ми за тази година 

На фокус ще бъде сборникът с разкази “Двайсет гроша” 
Имам специална среща с айтозлии на 20.12. 2022 г., 

във Военен клуб - гр. Айтос, от 18:00 часа
За мен ще бъде един чудесен завършек на всички срещи 

и нови запознанства през 2022 година! 
Очаквам ви!

Осем години Районен съд - Ай-
тос участва в Образователната 
програма на ВСС и МОН- „Съдеб-
ната власт – информиран избор 
и гражданско доверие. Отворени 
съдилища и прокуратури“. И през 
тази учебна година съдебната ин-
ституция работи в партньорство 
със Средно училище "Христо Бо-
тев" - Айтос. 

"Вижда се резултатът от съв-
местната ни работа със СУ "Хрис-
то Ботев". Продължихме заедно, 

за да надграждаме, да провоки-
раме и да насочваме внимани-
ето на учениците към осъзнава-
не значението на държавността 
и законността", коментира тазго-
дишната серия от срещи на уче-
ници и магистрати съдия Мария 
Дучева - административен ръко-
водител, председател на Районен 
съд - Айтос.

През миналата седмица по Про-
грамата съдия Ивайло Кънев се 
срещна с единадесетокласници. 

Заедно с преподавателя Нико-
лай Димитров те бяха в съдебна-
та зала, за да наблюдават граж-
данско дело. Темата на лекцията 
този път беше договорът - "Същ-
ност на договора. Правна уред-
ба на договора. Видове договори. 
Сключване и изпълнение на дого-
вора. Неизпълнение на договора. 
Неустойка." 

Видим беше интересът на учени-
ците към непознатата за тях тема. 
Оказа се, че не са малко единаде-

сетокласниците, които 
вече планират да кан-
дидатстват право.

И през 2022 година 
Районен съд - Айтос 
имаше интересни ини-
циативи по Програма-
та, която доби особена 
популярност сред мла-

дежите в Айтос. "Нашите ученици 
очакват с нетърпение срещите в 
РС-Айтос и споделят, че темите 
са изключително интересни. Парт-
ньорството ни със съдебната ин-
ституция е много успешно", каза 
за НП директорът на СУ "Христо 
Ботев“, Пенка Кирязова. 

НП
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Осем години РС-Айтос формира правна грамотност сред младите хора
По Образователна програма „Съдебната власт – информиран избор и гражданско доверие. Отворени съдилища и прокуратури“

Последният мач за  
полусезона - истински  трилър

СУ „Николай Катранов" - град Свищов

Само няколко дни преди светлите Ко-
ледни празници децата от II „б“, II „в“ и IV 
„в“ клас на СУ „Николай Катранов" - град 
Свищов бяха поканени на чудесен спек-
такъл. 

Учениците посетиха концерт "Предко-
ледни поетично-песенни вълнения с не-
вероятната Татяна Йотова" в Камерната 
зала на ПБНЧ "Еленка и Кирил Д. Авра-
мови - 1856".

Поетесата Татяна Йотова изненада де-
цата със стихове, гатанки и песни, прово-
киращи участието на публиката като инте-
ресно пътуване и преживяване. На сцената 
или импровизираната такава всъщност се 
случи магия и едно, като че ли, премества-
не в друго пространство, подобно на Кос-
моса, в което главните герои бяха самите 
деца и техните учители.

„Предколедни поетично-песенни вълнения“ с Татяна Йотова Среща с писателя Боян 
Боев във Военния клуб



"Впечатлен съм от броя на учас-
тниците в конкурса тази година. 
И от това колко много млади хора 
имат позиция по тази важна за об-
ществото тема. Поздравявам ви за 
оригиналните идеи и за таланта. 
Надявам се и догодина да има ре-
корден брой участници". Това каза 
кметът Васил Едрев в Заседателна-
та зала на Община Айтос пред но-
минираните за награди участници в 
конкурса от трите средни училища 
в Айтос - ПГСС "Златна нива", СУ 
"Христо Ботев" и СУ "Никола Йон-
ков Вапцаров".

Преди месец МЕСТНА КОМИСИЯ 
ЗА БОРБА СРЕЩУ ПРОТИВООБ-
ЩЕСТВЕНИТЕ ПРОЯВИ НА МАЛО-
ЛЕТНИТЕ И НЕПЪЛНОЛЕТНИТЕ към 
Община Айтос (МКБППМН) обяви об-
щински конкурс по повод 1 декември 
- Световен ден за борба със СПИН. 
Целта беше учениците с креативност 
и творческо мислене да покажат зна-
ния, информираност, умения и ком-
петентност по темата, актуална най-
вече за младите хора.

Успоредно с конкурса в училища-
та се провеждаха дискусии за на-
чините за справяне, предпазване и 
предотвратяване на разпростране-
нието на СПИН.

Право на участие имаха ученици 

от VІІІ до ХІІ клас, индивидуално или 
в екип. Участниците имаха задачата 
да създадат информационен кът / 
плакат / макет или друг авторски ма-
териал, който да носи информация, 
свързана със СПИН, с послание, на-
сочено към съучениците им. 

138 ученици взеха участие в кон-
курса - те участваха с общо 95 из-
ключителни оригинални рисунки, ма-
кети, постери. Всяко училище под-
реди изложба с творбите на свои-
те възпитаници в специално обосо-
бени кътове, до които имат достъп 
всички ученици.

"Изключително трудна беше рабо-
тата на журито, тъй като оригинал-
ността и сръчността на учениците 
надминаха и най-смелите предполо-
жения", обяви Мария Костова, секре-
тар на МКБППМН - Айтос. "Желани-
ето за работа и творческият процес 
трябва да бъдат възнаградени!", зая-
ви кметът Васил Едрев, който изклю-
чително внимателно разгледа твор-
бите, с които Комисията беше укра-
сила Заседателната зала. "Добре е 
Вашите творения да останат тук, за 
да ги видят и общинските съветници 
на декемврийското си заседание. За 
да знаят, че средствата за образова-
ние са инвестиция в едно талантливо 
поколение", каза още кметът.

Градоначалникът връчи грамоти 
на най-добрите и предостави на ди-
ректорите на училища възможност-
та лично да връчат наградата на 
всеки от своите възпитаници, оце-
нен от журито.

Вижте класирането на учениците 
по училища.

Професионална гимназия по сел-
ско стопанство "Златна нива" - град 
Айтос заслужи едно първо място с 
прекрасната картина на Емил Фи-
липов Филипов от 11б клас. Три са 
вторите награди за професионална-
та гимназия, получиха ги Ирем Мус-
тафа Ахмед от 8в клас, Медине Мю-
мюнали Шевкет от 8в клас  и Серпил 
Али Ферад от 8в клас. Една трета на-
града беше присъдена на Емине Мех-
мед Хасан от 10б клас.

Средно училище "Христо Ботев" - 
град Айтос имаше най-много учас-
тници, и съответно най-много на-
градени. В раздел "Рисунка", с пър-
во място бяха отличени Гюлшен Мю-
мюн Кемил и Шюкран Мурад Шукри 

от 10а клас. Второ място заслужиха 
Хавин Юмер Сейдахмед, Еда Дже-
милова Юмерова, Ивайла Здрав-
кова Момчилова и Мелиха Февзи 
Нури от 8а клас. Три момичета от 
8б клас грабнаха третата награда - 
Магдалена Димова Радева, Фатме 
Аптраман Али и Алейна Хубавено-
ва Стаменова.

В раздел "Макет" фаворити на "Бо-
тев" бяха деветокласници и десето-
класници. Като най-успешни, с пър-
во място бяха удостоени учениците 
от 9б клас Седеф Белгин Топал, Кети 
Радостинова Стоянова и Светослава 
Миленова Кръстева. Три момичета 
от 10б клас се зарадваха на второ-
то място - Айча Хасан Бекир, Поли-
на Кирилова Кирилова и Синан Су-
най Ниязи. Трета награда получиха 
Онур Илязов Илязов и Селин Мех-
мед Хасан от 9а клас.

Наградата за "Креативност" за из-

работване на кутия с послание отиде 
в 11б клас. На първото място се кла-
сираха Фатима Севдие Орхан, Рабие 
Мехмед Юмер, Айше Халил Смаил и 
Джейда Орханова Реджебова.

В раздел "Креативност" - изработ-
ване на рамка първите места са за 
учениците от 10а клас - Алейна Мю-
мюн Реджеб, Ани Михайлова Михо-
ва-10а, Дамла Шенай Рамадан и Елис 
Хъкмет Хасан.

И Средно училище "Никола Йон-
ков Вапцаров" - Айтос има своите 
таланти. В раздел "Рисунка", кате-
горично първата позиция зае Айше 
Хамди Джелил - 9в клас. Две вто-
ри места определи журито - за Со-
фия Павлинова Кондова - 9а клас и 
Мердие Ерол Денис - 8в клас. Тре-
тото място е за Мерт Зюлкюф Мех-
мед от 10в клас.

В раздел "Плакат/Постер" фаво-
рити са 9б клас - с първото място се 
поздравиха Гюлсюм Неждет Ахмед, 
Селиме Хасан Ахмед, Айтач Мехмед 
Хасан и Пламена Нейчева Тонева. 
Второто място е за 8г клас - Азра 
Сабри Шабан, Емине Хюсеин Юмер 
и Янита Стоянова.

В раздел "Макет" първото място 
зае Дамла Сезгин Кемик - 11а клас, 
второто е за Хелин Басри Сабри - 8г 
клас. Екип от трима ученици е кла-
сиран на трето място, и тримата от 
9б клас - Нилай Идриз Назиф, Гам-
зе Селиами Хабибула и Джансу Се-
зджан Юмер.
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Много участници и много награди  

в общинския конкурс „СПИН - през моите очи“

Спомняте ли си за 13-годишния 
художник от ПГСС "Златна нива" - 
Айтос, който се прочу с участието 
си в национален конкурс на МОН 
за рисунка "Св. Трифон Зарезан" 
през февруари 2020 г.? Дни пре-
ди Коледа 2022 г., почти три годи-
ни по-късно, срещаме Емил Фи-
липов в Заседателната зала на 
Общината. 

Минало е време, тийнейджъ-
рът е пораснал. Поканен е на це-
ремонията за награждаване на 
най-добрите от общинския кон-
курс "СПИН - през моите очи". 
В раздел "Рисунка" Емил Фили-
пов оглавява класацията с една 
много зряла творба - Длан със 
символа на кампанията за бор-
ба със СПИН.

Картината се отличава от всич-
ки останали, показани на излож-
бата. И неслучайно, още преди да 
срещнем Емил, питаме - кой е ав-
торът. "Емил! Как, не знаете ли - 
това е на Емил, художникът", отго-
варят ни съучениците му.

Едва познахме момчето, кое-
то познаваме... Все още живее с 
баба и дядо в айтоския квартал 
"Странджа". Родителите му са все 
още в Германия, заедно с двете 
му сестрички. 

И преди три години, и сега при-
знава, че никога не е ходил на уро-
ци по рисуване, нито някой му е 
показвал как се композира рису-
вателното пространство, напри-

мер. Даже учебен предмет рису-
ване в училищната му програма 
сега няма. Но талантът на Емил 
не само че още личи, но е станал 
и по-ярък. С годините е успял да 
формира собствен стил, усещане 
за цветовете и свой начин за твор-
ческо себеизразяване. 

И тогава, и сега рисува по сним-
ки свои преподаватели и техни 
близки, портрети на възрожденци, 

писатели, икони. Предпочита гра-
фиката и акрилните бои. Питаме 
го не иска ли да подреди излож-
ба в Айтос? "Нямам нищо вкъщи. 
При приятели са, или в училище", 
скромно отговаря Емил.

При първата ни среща, по идея 
на преподавателя в гимназията 
Лидия Костадинова, Емил пока-
за две свои прекрасни икони на 
св. Трифон, рисуваше ги за наци-

онален конкурс - традиционна го-
дишна надпревара, която се про-
вежда в Сунгурларе на 14 февру-
ари. Пак тогава Емил разказа, че 
заедно с преподавателката Ма-
рушка Димитрова ще бъде на от-
криването на изложбата и ще оч-
аква с нетърпение резултатите от 
класирането на творбите. Тогава 
Емил за първи път участва в наци-
онален конкурс, спечели го, и по-

лучи категоричното признание на 
цялата училищна общност в ПГСС 
"Златна нива".

Преди три години Емил Фили-
пов започва обучението си в про-
фесионалната гимназия, в специ-
алността "Туризъм". Талантът му 
не остава скрит, четири месеца 
по-късно цялата гимназия вече 
знае, че той е най-добрият худож-
ник на училището. Сега брои месе-
ците - година и половина му оста-
ва до дипломирането и вече знае 
какво иска - ще учи архитектура в 
Пловдив. Успехът му е отличен и 
всички вярват, че ще успее.

30 часа му отнела рисунката за 
конкурса, на която е изобразена 
мъжка длан, а в нея - символна-
та червена лентичка. Снимка му 
изпратила учителката Лидия Кос-
тадинова, убедена, че Емил ще я 
нарисува едно към едно, с все-
ки детайл.

17 часа без прекъсване пък ри-
сувал портрета на Иван Вазов, 
който сега краси в рамка учили-
щето. Нонстоп рисува и портре-
ти на своите учители. Няма друго 
време - рисува само през нощта. 
"Започвам в 9 вечерта и рисувам 
до сутринта", обяснява самоуки-
ят художник. Сам решил, че това 
е начинът да се развива в изоб-
разителното изкуство.

Родителите му се надяват, че 
след като завърши, ще отиде в 
Германия и там ще учи мечта-
ната специалност. През малко-
то свободно време е на фитнес. 
Преди две-три години се зани-

мавал с лека атлетика, даже бил 
номиниран за Годишните награ-
ди за спорт от лекоатлетически 
клуб "Айтос".

Голямата награда от конкур-
са за Трифон Зарезан явно не 
само го е стимулирала. Оттогава 
всяка година участва, ще изпра-
ти своя картина и догодина през 
февруари.

Обичал да рисува още в детска-
та градина. Рисувал къщи, дърве-
та, коли, и така до четвърти клас, 
когато първата класна открила та-
ланта му. "Каза ми: Имаш талант, 
рисувай", спомня си Емил. През 
годините тази оценка го стопля-
ла и стимулирала да развива за-
ложбите си. Сега, в ПГСС "Златна 
нива" има "златна среда" и препо-
даватели, които вярват в него и 
ценят дарованието му. "Не е необ-
ходимо да си специалист по изоб-
разително изкуство, за да разбе-
реш, че Емил има изключителен 
талант", казва Лидия Костадино-
ва, която му е преподавала рису-
ване в VІІІ клас..

Не знаем дали Емил ще стане 
архитект или учител по рисуване, 
както мечтаеше преди три години. 
По-важно е, че рисува и го прави с 
огромно желание и търпение - и в 
училище, и в къщи. Графики, порт-
рети и пейзажи с молив и бои са 
ежедневните му занимания. Поня-
кога, разбира се, не се получава - 
трябва му вдъхновение. Но когато 
то се случи, дарбата на този мла-
деж личи във всеки щрих. 
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Срещаме ви с младия айтоски художник Емил Филипов  
След три години талантът му 
е още по-ярък

На специална церемония кметът 
Васил Едрев награди младите 
творци, отличени от журито

Кмеòъò Ваñил Едðев и Емил по вðеме на нагðаж-
даванеòо

Каðòинаòа, ñ коя-
òо младияò художник 
участва в конкурса

Единадесетокласникът вече е избрал - ще учи за архитект 2020 г. - оñмоклаñникъò Емил ðиñува 
Иконите, с които спечели националния конкурс 

пðеди òðи години



Дона МИТЕВА

Климатолечението е 
включено в Плана за раз-
витие на здравен туризъм 
за периода 2022 - 2025 го-
дина, който е разработен 
от Министерството на ту-
ризма, стана ясно в Мал-
ко Търново. Това комен-
тира Вяра Йорданова, де-
путат от „Коалиция за 
България“, която участва 
в срещата-дискусия на те-
ма: „Климатолечение - 
Странджа-Сакар и Южно-
то Черноморие“, която се 
проведе наскоро в Малко 
Търново.

„Продължаваме с ини-
циативата за популяризи-
ране и утвърждаване на 
Странджа и Южното Чер-
номорие като район за 
лечение и профилактика 
на здравето. Това е висо-
ката цел, която си поста-
вихме от Българска асо-
циация за климатолече-
ние и здравен туризъм.

Задаваме възможности 
и посока за развитие, и 
предлагане, насочено 
към вътрешния и външ-
ния туристически пазар“, 
коментира Валентин Ата-
насов от Българска асо-
циация за климатолече-
ние и здравен туризъм. 

От Асоциацията смятат, 
че във време на жестока 
конкуренция сред морски-
те дестинации това е ал-
тернатива, която ще га-
рантира удължаване на 
сезона, развитие на мест-
ните икономики и устойчи-
во развитие на поминъка 
на местното население.

Бе припомнено също, 
че през 80-те години Мал-
ко Търново е бил утвър-
ден център за лечение и 
профилактика на редица 
заболявания. Желанието 
е този център да бъде 
възстановен, защото то-
ва ще открие нови въз-
можности за градчето и 
околните села за по-ви-
соки приходи.

„Пред присъстващите 
заявих, че климатолече-
нието е включено в плана 

за развитие на здравен 
туризъм за периода 2022 - 
2025 година, разработен 
от Министерството на ту-
ризма. Организирана е и 
работна група, чиято цел 
е да се синхронизира За-
конът за здравето, като 
се приложат работещи 
съвременни мерки, съо-
бразени с актуалните тен-
денции, които са свърза-
ни със здравния туризъм 
в Европа и страната ни. 
Предстои много работа, 
но това може само да ни 
амбицира, за да работим 
по-усърдно в обединени-
ето около общата ни на-
ционално отговорна кау-
за – да привличаме мили-
они наши и чуждестранни 
гости, като създаваме у 
тях емоция и красиви 
спомени, които да ги на-
карат да се завърнат от-
ново, избирайки дестина-

ция България“, написа 
след срещата Вяра Йор-
данова, депутат в 48 НС, 
член на Комисия по тури-
зъм.

Красива Странджа раз-
полага с уникална приро-
да и дадености, които при 
правилен маркетинг и на-
сърчаване от страна на 
държавата и ресорните 
министерства, може да 
се превърне в топдести-
нациите за морски, здра-
вен, селски, еко- и кул-

турно-исторически тури-
зъм, убедени са органи-
заторите на представяне-
то на темата в Малко Тър-
ново. Те разчитат на под-
крепата на министъра на 
туризма Илин Димитров 
и проф. Мария Нейкова - 
областен управител на 
Бургас. И двамата бяха 
изпратили поздравител-
ните адреси до участни-
ците.

В своето писмо минис-
търът на туризма Илин 

Димитров пише: „За Ми-
нистерството на туризма 
развитието на здравния 
туризъм, включително на 
климатолечението, е от 
съществено значение и 
този вид туризъм е при-
познат като един от прио-
ритетите ни за развитие 
на Националната страте-
гия за устойчиво разви-
тие на туризма в Репу-
блика България за пери-
ода 2014 - 2030г.

Здравният туризъм е 

реална и сериозна въз-
можност да предложим 
целогодишен, качествен 
продукт на устойчив ту-
ризъм. Въпреки че стра-
ната още не е ясно раз-
познаваема като дести-
нация, предлагаща здра-
вен туризъм, и неговата 
форма медицински тури-
зъм е „напълно подцене-
на“, наличните предпос-
тавки за развитие са на-
лице. Ресурсите и опитът, 
с които разполагаме, ка-
то чиста природа, отлич-
ни бази и висококвали-
фицирани медицински 
специалисти, имат потен-
циал да го превърнат не 
само в спомагателна, но 
и в основна продуктова 
линия. „Зелената“ мисия 
на българския здравен 
туризъм трябва да е и в 
посока насочване на вни-
манието към ролята на 
българските балнеоле-
чебни и климатични ку-
рорти за подобряване на 
здравния статус на насе-
лението.

Предвид сериозния му 
потенциал е разработен 
и започна изпълнението 
на Национален план за 

развитие на здравния ту-
ризъм за периода 2022 - 
2025 г.“

В писмото още се под-
чертава, че регионът на 
Странджа, Сакар и Юж-
ното Черноморие разпо-
лагат с необходимия по-
тенциал да предложат 
продукт в областта на 
климатолечението и дру-
ги форми на устойчив ту-
ризъм, като и добри прак-
тики за развитие на ус-
тойчивия туризъм като 
цяло. 

Районът е подходящ за 
лечение на различни за-
болявания и за възстано-
вителни процедури.

Освен Вяра Йорданова 
в срещата участва още 
депутатът Борис Ала-
джов. Специални гости 
бяха д-р Стефан Пейков - 
ГЕОПАН, представители-
те на местната власт и 
Общински съвет на Мал-
ко Търново, начело с 
председателя му Дичо 
Войков, директорът на 
ПП „Странджа“ - Румяна 
Цвяткова, доц. д-р Злати-
на Караджова от универ-
ситет „Проф. д-р Асен 
Златаров“ Бургас, из-
вестният от близкото ми-
нало щангист Антон Ко-
джабашев, който разпо-
лага с място за настаня-
ване в Странджа, Нико-
лай Калудов, д-р Зафи-
ров, Марин Илиев, Злати-
на Бикова и други пред-
ставители на туристиче-
ския бранш и бизнеса. 

По време на срещата 
бяха представени пред-
приетите до момента 
стъпки и показани важни-
те и съществени реше-
ния, за да се възроди не 
само този безценен при-
роден лечебен ресурс, 
прилагането му в здрав-
ния туризъм, но и реше-
нието за икономически 
рестарт на целия Югоиз-
точен регион.
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ЗдравЕ
Чф

Ще се върне ли славата  
на Малко Търново като лечебен център 
4 Климатолечението - 
част от плана за развитие 
на здравен туризъм у нас

4 Среща-дискусия в града 
популяризира тази форма 
на устойчив туризъм

ПОКАНА
от Ликвидационния съвет на ЗКПУ "ЗЛАТЕН КЛАС" -  

В ЛИКВИДАЦИЯ за получаване на дивиденти
Адрес: гр. Бургас, кв. "Ветрен", ул. "Пирин" №5

Каним всички член-кооператори да получат лично допълни-
телно изплащане на дивиденти от 08.12.2022 г. до 20.12.2022 
г. всеки работен ден във времето от 10.00 ч. до 15.00 ч., съглас-
но взети решения от общо събрание на 26.03.2022 г. или да зая-
вят банкова сметка на e-mail: zlaten.klas@abv.bg.

Дивидентите ще се изплащат при стриктно спазване на всички 
противоепидемични мерки - отстояние на 2.5 м един от друг на ко-
операторите.

От Ликвидационния съвет

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-918/9.12.2022 г. 
на кмета на общината

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОТКРИВА процедура по провеждане на 

публичен търг с тайно наддаване за продаж-
ба на недвижим имот-ЧОС, а именно: ПИ 
№48619.504.112 по КККР на гр. Царево, с 
площ от 3864 кв.м., с трайно предназначе-
ние - урбанизирана.

Начална тръжна цена – 258888 лв. без 
ДДС.

Направените предложения не могат да бъ-
дат по-малки от  първоначалната тръжна це-
на плюс 10%. 

Срок за закупуване на тръжната докумен-
тация от деловодството на Община Царево 
до 15,00 ч. на 29.12.2022г. 

Срок за подаване на предложенията за 
участие- до 11,00 ч. на 30.12.2022г. 

Предложенията за участие се подават в де-
ловодството на Община Царево в запечатани 
и непрозрачни пликове, със залепен етикет с 
наименованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация-100 лева 
без ДДС и размер на депозит за участие 

-25888,80 лева -10 % от началната тръжна 
цена, вносим по сметка на Община Царево- 
ВG35 UNCR 70003324008729, най-късно  до 
29.12.2022г.

Дата на отваряне на предложенията - 
3.1.2023г., час-11,00 часа, място- заседа-
телната зала на 3-ти етаж в сградата на Об-
щинска администрация Царево.-

Оглед на  имота ще се извършва по иска-
не на кандидата след закупуване на тръжна-
та документация, всеки работен ден до дата-
та на провеждане на търга.

За контакт : Галина Вълева – тел. 0590550-24
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Георги рУСинОв

Световното първенство по 
футбол в Катар спокойно мо-
же да се нарече първенство-
то на изненадите. Да, във 
всеки най-голям футболен 
форум досега е имало изне-
нади и ще продължи да има, 
но това в Катар определено 
ще остане в историята като 
едно от най-запомнящите 
се. 

В модерния футбол макси-
мата за отборите великани и 
футболните джуджета отдав-
на не е приложима. На све-
товното в Катар първи дока-
заха това играчите на Сау-
дитска Арабия, които пусна-
ха футболна бомба, побежда-
вайки вечния фаворит Ар-
жентина с 2:1 в груповата фа-
за. Тунис пък завърши нарав-
но с друг традиционно силен 
отбор – този на Дания. 

Но африканските отбори 
определено ще запомнят 
държавата Мароко, за която 
ще стане въпрос по-нататък 
в текста. Берберите старти-
раха участието си с равен 
срещу Хърватска. Иран пък 
си отмъстиха загубата от Ан-
глия с 6:2 с победа над друг 
британски състав – 2:0 сре-
щу Уелс. Англия се препъна 
срещу бившата си колония 
САЩ с 0:0, като янките се до-
казаха като традиционно не-
удобен съперник на албион-
ците.

Другата огромна изненада 
на световното бяха „самура-
ите“ от Япония. Футболисти-
те от Страната на изгряващо-
то слънце „посякоха“ фаво-
ритите Германия и Испания. 
Мароко продължи доброто 
си участие с победа от 2:0 
над Белгия, която разкри 
грозната истина за либерал-
ната политика на запад. В но-
щта на победата хиляди миг-
ранти от Мароко, живеещи в 
Белгия, опустошиха центра-
лен Брюксел, докато съна-
родниците им в Катар почис-

тиха стадиона след себе си 
по примера на винаги дис-
циплинираните японски фе-
нове. 

В третия кръг от групите 
дойдоха някои от най-голе-
мите изненади. Именно тук 
отборите на Германия и Бел-
гия катастрофираха тотално 
и си стегнаха куфарите за до-
ма. Тунис успя да запише по-
беда над Франция, но „петли-
те“ вече си бяха осигурили 
класиране на осминафинали-
те след 2 победи. Мароко за-
писа втора победа и също 
продължи в елиминациите. 
Последваха отново погроми 
в западни градове. 

Освен Япония, приятна из-
ненада от Източна Азия бя-
ха и корейците, които побе-
диха Португалия и успяха да 
се класират на 2-ро място 
след „мореплавателите“. В 
тази група традиционният 

участник в елиминациите – 
Уругвай, остана на трето мяс-
то и не стигна до осминафи-
налите. Породиха се съмне-
ния, че португалците изгуби-
ха нарочно мача срещу Юж-
на Корея, за да си отмъстят 
на „урусите“ за предишно от-
падане на световно първен-
ство от южноамериканците.

Камерун записа престиж-

на победа срещу Бразилия в 
мач без смисъл. Африкански-
ят отбор нямаше шанс за кла-
сиране, а „селесао“ вече си 
бяха осигурили участие на 
осминафиналите. Швейцария 
изхвърли Сърбия от Светов-
ното в драматичен мач, в кой-
то се стигна до политически 
изказвания и нападки между 
двата отбора. Не е тайна, че 

в състава на „кръстоносци-
те“ има няколко играчи с ал-
бански корени и между тях и 
сръбските футболисти прех-
върчаха искри през целия 
мач. 

На осминафиналите не 
липсваха футболни драми и 
изненади. Аржентина напри-
мер много трудно се справи 
със симпатичния отбор на Ав-
стралия, които до последния 
съдийски сигнал гонеха из-
равняване на резултата, но 
в крайна сметка „гаучосите“ 
продължиха с 2:1. Холандия 
и Франция се разправиха в 
неособено неравностойни 
двубои срещу САЩ и Полша, 
записвайки победи с 3:1. Ан-
глия отстрани Сенегал с кла-
сическия резултат от 3:0. 

Драматичен бе мачът меж-
ду Япония и Хърватска. И 
двата отбора гониха победа-
та, но в крайна сметка се 
стигна до дузпи, при които 
нервите на „самураите“ не 
издържаха срещу балканци-
те, за които елиминациите с 
продължения и дузпи се пре-
върнаха в традиция от много 
години насам. Азиатците на-
пуснаха рано първенството, 
но за пореден път оставиха 
изключителна следа след се-
бе си. Другият азиатски от-
бор – този на Южна Корея, 
имаше лошия късмет да иг-

рае срещу петкратните све-
товни шампиони от Брази-
лия. Неймар и компания раз-
громиха корейците с 4:1. 

Мароканците определено 
са най-голямата изненада на 
световното. Те успяха да из-
хвърлят Испания след мач с 
продължения и дузпи. И да – 
последваха отново погроми 
в Западна Европа. Трябва да 
се отбележи, че след тази по-
беда на Мароко, а и след дру-
ги шокиращи резултати се 
промъкнаха и съмнения за 
уговорени мачове, за което 
обаче няма никакво доказа-
телство. Швейцарците, кои-
то показаха зъби на Сърбия, 
бяха коренно различен отбор 
срещу Португалия в послед-
ния осминафинал, падайки с 
6:1. 

Четвъртфиналите поднесо-
ха две от най-големите изне-
нади до момента. Хърватска, 
която беше силно подценя-
вана от експерти от цял свят, 
показа най-голямото си май-
сторство. „Ватрените“ завър-
шиха 0:0 в редовното време 
с Бразилия. В продължения 
Неймар изпрати „селесао“ 
напред в резултата, но в края 
на продълженията балканци-
те изравниха и пратиха мача 
на дузпи. Резултатът – цели-
ят бразилски отбор ронеше 
сълзи след края на изпълне-

нията на 11-метровите удари 
Хърватският вратар Ливако-
вич улови една дузпа, Мар-
селиньо прати решаващата 
в гредата. 

С дузпи приключи и изклю-
чително интересният мач 
между Нидерландия и Ар-
жентина. Южноамериканци-
те издържаха на стреса за 
разлика от холандците. След 
този мач у нас се появиха ше-
ги, че Аржентина е отмъсти-
ла България срещу Нидер-
ландия, която спря страната 
ни заедно с Румъния за Шен-
ген. 

След като отстраниха Ис-
пания, Мароко се изправи 
срещу друг фаворит – Порту-
галия на Кристияно Роналдо, 
който след скандал с треньо-
ра в този мач бе на резерв-
ната скамейка. Африкански-
ят отбор игра изключително 
силно и дори ранната поява 
на Роналдо в игра не помог-
на на „мореплавателите“, ко-
ито отпаднаха след 1:0. Мо-
же би вече картинката е яс-
на, че и след този мач погро-
мите в западни градове от 
марокански фенове не закъс-
няха. Така Мароко се превър-
на в първата африканска 
държава, достигнала до по-
луфинал.

В последния четвъртфинал, 
в доста равностоен мач 
Франция победи Англия с 2:1. 
Проклятието на дузпите за 
англичаните отново се проя-
ви. Хари Кейн вкара една за 
изравняване на резултата, 
но след като в края на мача 
падаха с 2:1, капитанът на 
„трите лъва“ пропусна от бя-
лата точка. 

На полуфиналите ни очак-
ват изключително интересни 
сблъсъци. Аржентина на Ли-
онел Меси ще се изправи 
срещу Хърватска на Лука 
Модрич. Франция пък ще оп-
ита да спре похода на бивша-
та си колония Мароко, кога-
то двата отбора излязат на 
терена. 

Ще достигнат ли хървати-
те до втори финал? Ще се 
повтори ли всъщност фина-
лът от 2018-а с Франция, или 
„петлите“ ще загубят от хита 
на световното – Мароко? 
Предстои ни да разберем в 
мачовете днес и утре. 

СКАНДАЛ

Световното на изненадите  
роди нови фактори във футбола

Бургаският спортен клуб за хора с ув-
реждания „Джавелин“, с председател 
Есмерай Ибрям, отпразнува 10-годишен 
юбилей от основаването си.

Присъства и президентът на Параолим-
пийската федерация Илия Лалов.

Бяха наградени десетте най-добри 
спортисти на СК „Джавелин“ за 2022 го-
дина.

Класацията оглави лекоатлетът Стоян 
Снежанов. Младият спортист изпраща 
много силна година.

Снежанов е европейски шампион за 
младежи на 400 метра гладко бягане. Пър-
венството се проведе във Финландия.

Там спортист №1 на СК „Джавелин“ спе-
чели и бронзово отличие на 100 метра 
гладко бягане. Към колекцията си приба-
ви и сребърен медал на 800 метра на Па-
раолимпийските игри в Чехия. Треньор на 
Стоян Снежанов е Атанас Атанасов.

На второ място в Топ 10 се нареди Ва-
лентина Марчева, а на трето е Мария 
Петрова.

Европейски шампион стана спортист №1  
на клуб за хора с увреждания „Джавелин“

Чф

кОментар

„Черноморски фар“

На церемония в Конферен-
тен център „Сочи“ Община Не-
себър обяви най-изявените си 
спортисти за 2022 година.

Успехите на общинските 
спортни клубовете и тази го-
дина са впечатляващи. Сред 
атлетите изпъкват имената на 
носители на награди от меж-
дународни и национални тур-
нири, допринесли за славата 
на местните спортни школи и 
клубове през годината.

Обявяването на първенците 
се извърши по азбучен ред:

1. Анас Айвар Мaздрашки – 
Тенис клуб „Егалите“; 

2. Атанас Костов Димитров 
- Спортен клуб „Бушидо“;

3. Антони Василев Тодоров 
– Спортен клуб по бойни спор-
тове – Несебър; 

4. Лъчезар Янев Димитров 
- Спортен клуб „Бушидо“ 

5. Мартин Тенев Папанов - 
Колоездачен клуб Несебър;

6. Огнян Михайлов Костов 
– Клуб по спортни танци Не-
себър; 

7. Петър Йорданов Дими-
тров – Колоездачен клуб Не-
себър;

8. Петя Валентинова Минко-
ва - Колоездачен клуб Несе-
бър; 

9. София Бориславова Бо-
рисова - Клуб по спортни тан-
ци Несебър; 

10. Стефан Костов Дими-
тров – Спортен клуб „Буши-
до“;

11. Чавдар Александров 
Александров – „Яхт и сърф 
клуб Несебър 2009“.

За най-успешен треньор на 
2022 г. бе обявен Христо Анге-
лов Терзиев – спортен клуб 
„Бушидо“. Приза за най-прос-
периращ отбор на община Не-
себър за 2022 г. взе Спортен 

клуб по водни спортове „Ме-
сембрия“. И двете номинации 
бяха придружени с почетен 
плакет.

Благодарение на усилената 
работа на спортисти и треньо-
ри и тази година клубовете на 
община Несебър постигнаха 
впечатляващи резултати в 
различни спортни категории. 
Несебърските състезатели от-
ново са пример за упоритост, 
последователност и катего-
рична решимост да отстояват 
достиженията на местния 
спорт.

Общинската управа вече 
повече от десетилетие про-
вежда политика в подкрепа на 
несебърските спортни клубо-
ве, чиято дейност и развитие 
бележат непрекъснати успехи 
и носят славата на община Не-
себър на престижни междуна-
родни и национални състеза-
ния.

Община Несебър награди най-изявените си спортисти за 2022 
година 

 Отборът на Мароко пише история в Катар

Хърватите записаха историческо отстраняване срещу петкратния световен 
шампион Бразилия



1113-15 ДЕКЕМВРИ 2022Чф

06:00 - Сутрешен блок
09:00 - По света и у нас
09:15 - Култура.БГ
10:15 - 100% будни предаване за здравосло-
вен лайфстайл
11:15 - Бързо, лесно, вкусно /п/
11:45 - Телепазарен прозорец
12:00 - По света и у нас
12:30 - Референдум /п/
13:30 - Живот на граница документален филм 
/България, 2015г./, режисьор Пепа Коши-
шка-Зяпкова
14:00 - Малки истории
14:15 - Телепазарен прозорец
14:30 - Приключенията на горските мечоци 
анимационен филм
14:45 - Капри тв филм /67 еп./
15:40 - Телепазарен прозорец
16:00 - По света и у нас
16:10 - Новини на турски език
16:30 - Бързо, лесно, вкусно
17:00 - БНТ на 60 /п/
18:00 - По света и у нас
18:20 - Още от деня
19:00 - Потомци на слънцето тв филм /5 еп./
20:00 - По света и у нас
20:45 - Спортни новини
21:00 - Бизнес.БГ
21:30 - Джинс
22:00 - БНТ на 60
23:00 - По света и у нас
23:30 - Законът на Дойл 3 тв филм /4 еп./(12)
00:15 - Култура.БГ /п/
01:15 - 100% будни предаване за здравосло-
вен лайфстайл/п/
02:15 - Потомци на слънцето тв филм /5 
еп./п/
03:25 - Капри тв филм /67 еп./п/
04:15 - Законът на Дойл 3 тв филм /4 
еп./п/(12)
05:00 - Още от деня
05:40 - Телепазарен прозорец

06:00 - "Трансформърс: Рескю Ботс" 
- анимация, с.3 еп.8
06:30 - "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещ Антон Хе-
кимян
09:30 - "Преди обед" - токшоу с во-
дещи Десислава Стоянова и Алек-
сандър Кадиев
12:00 - bTV Новините - обедна еми-
сия
12:30 - "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу
13:30 - Премиера: "Втори шанс" - 
с.2 еп.19
15:00 - Премиера: "Шест сестри" - 
с.6 еп.49
16:00 - "Едно голямо семейство" 
- еп.7
17:00 - bTV Новините
17:25 - "Лице в лице" - публици-
стично предаване с водещ Цветан-
ка Ризова
18:00 - Премиера: "Опасни улици" - 
с.13 еп.98
19:00 - bTV Новините - централ-
на емисия
20:00 - Премиера: "Сълзи от Рая" 
- еп.93
21:00 - "Фермата: Нов свят" - ри-
алити, с.5
22:30 - "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу
23:00 - bTV Новините - късна емисия
23:30 - "Луцифер" - с.2 еп.16
00:30 - "Стрелата" - с.2 еп.8
01:30 - "Домашен арест" - с.2 еп.16
02:00 - bTV Новините /п./
02:30 - "Преди обед" /п./
04:40 - "Опасни улици" /п./ 
05:30 - "Лице в лице" /п./

06:20 - "Здравей, България" 
09:30 - "На кафе" - предаване
12:00 - Новините на NOVA
12:30 - "Моят живот" - с. 3
13:30 - "Остани с мен" (премиера) 
15:00 - "Прости ми" (премиера) 
16:00 - Новините на NOVA
16:10 - "Плюс - Минус" - публици-
стично предаване, на живо
17:00 - "Намери ме" (премиера) 
17:55 - "Теглене на Лото 5 от 35 - 
"Златната топка"
18:00 - "Семейни войни" (премиера) - 
телевизионна игра
19:00 - Новините на NOVA - централ-
на емисия
20:00 - "Откраднат живот: Кръвни 
връзки" (премиера) - с. 8
21:00 - "Игри на волята: България" 
(премиера) - риалити
22:00 - "Пътят на честта" (премиера) 

23:00 - Новините на NOVA
23:30 - "Добрата съпруга" - с. 2
00:30 - "Пожарникарите от Чика-
го" - с. 6
01:30 - "Завинаги свързани" 
02:30 - "Слънце и луна" 
04:30 - "Пожарникарите от Чика-
го" - с. 6 /п/
05:20 - "Добрата съпруга" - с. 2 /п/

06:30 - Шпионката на Коко - Скри-
та камера
06:59 - Делници - с Николай Колев

10:30 - EuroTV Shop
11:00 - Кардиограма - с проф. Д-р 
Надка Бояджиева
12:00 - Психологически портрет - с 
Рени Анастасова
13:00 - Новини
13:15 - Заедно българи - с Алексан-
дър Томов
14:15 - Светът и всичко в него - със 
Симеон Идакиев
15:15 - Новини
15:30 - EuroTV Shop
16:00 - Делници - с Николай Колев
19:30 - Новини
20:00 - Честно казано - с Люба Ку-
лезич
22:00 - България на живо - с Иво 
Божков
23:00 - Новини
23:30 - Шесто чувство
01:30 - Телепазарен прозорец
02:00 - EuroTV Shop
03:30 - Светът и всичко в него - със 
Симеон Идакиев
04:30 - Темида - цената на истината - 
с Нина-Никол Хамилтън
05:00 - Честно казано - с Люба Ку-
лезич

06:00 - "От местопрестъплението: Ню 
Йорк" - с. 6 /п/
07:00 - "Инспектор Джордж Джент-
ли" - с. 6
08:50 - "Ангел на Коледа" - романтичен 
филм с уч. на Дженифър Финигън, Джо-
натан Скарфи, Холи Робинсън Пийт, Та-
мо Пеникет и др.
11:00 - "От местопрестъплението: Ню 
Йорк" - с. 6
12:00 - "Кралицата девственица" - истори-
ческа драма с уч. на Ан-Мари Дъф, Тара 
Фицджералд, Сиена Гилори, Иън Харт, Том 
Харди, Декстър Флетчър и др., II част
14:10 - "Следващото карате хлапe" - екшън 
с уч. на Пат Морита, Хилари Суонк, Май-
къл Айрънсайд, Констанс Тоуърс и др. /п/
16:30 - "Съкровището: Книгата на тайни-
те" - приключенски екшън с уч. на Никъ-
лъс Кейдж, Даян Крюгер, Джъстин Барта, 
Джон Войт, Хелън Мирън и др. /п/
19:00 - "София - Ден и Нощ" - риали-
ти сериал
20:00 - "От местопрестъплението: Ма-
ями" - с. 7
21:00 - "Железният човек 2" - екшън-фан-
тастика с уч. на Робърт Дауни-мл., Ми-
ки Рурк, Скарлет Йохансон, Гуинет Пол-
троу, Дон Чийдъл, Сам Рокуел, Самюел Л. 
Джаксън, Пол Бетани и др.
23:30 - "От местопрестъплението: Ма-
ями" - с. 7 /п/

05:30 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, мла-
дежи до 23 години
07:00 - Куриози
07:25 - Снукър: Шампионат на Ки-
тай, втори ден
09:25 - Снукър: Шампионат на Китай, 
трети ден, директно
14:25 - Топ 5
14:30 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, жени
15:00 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, мъ-
же, директно
18:05 - Топ 5
18:10 - Куриози
18:30 - Конен спорт: Световно пър-
венство за младежи в Белгия
19:30 - Мотоциклетизъм: 24 часа на 
Бол д'Ор, обзор
20:00 - Снукър: Шампионат на Ки-
тай, трети ден
21:00 - Новини
21:05 - Волейбол: Европейско пър-
венство за мъже, четвъртфина-

ли, обзор

06:00 - "Гаражът на Джей Лено" - ри-
алити, с. 2
06:50 - "Уокър - тексаският рейнджър" 
- с. 3 /п/
07:50 - "Черният списък" - с. 4 /п/
09:10 - "Да се посмеем"
10:00 - "Агентите на ЩИТ" - с. 1 /п/
11:00 - "В.И.П" - с. 4
12:00 - "Хавай 5-0" - с. 6 /п/
13:00 - "Уокър - тексаският рейн-
джър"- с. 3
14:00 - "Черният списък" - с. 4
15:00 - "Агентите на ЩИТ" - с. 1
16:00 - "Женени с деца" - с. 2, 2 еп.а
17:00 - "Американска нинджа 2" - екшън с 
уч. на Майкъл Дудикоф, Стив Джеймс, Ла-
ри Поиндекстър, Гари Конуей и др. /п/
19:00 - "Игри на волята: България" - ри-
алити /п/
20:00 - "Военни престъпления: Лос Ан-
джелис" - с. 4
21:00 - "Хавай 5-0" - с. 6
22:00 - "Герой" - екшън с уч. на Джет Ли, 
Тони Лунг Чу-Уай, Маги Чунг Ман-Юк, Жан 
Зъи, Чен Дао Минг, Дони Йен и др.
00:00 - "Военни престъпления: Лос Андже-
лис" - с. 4 /п/
01:00 - Еротичен телепазар
03:00 - "Национална лотария" /п/

СПРАВОЧНИК

СРЯДА
Температура: 16/20°C
Облачно, кратък дъжд
Вероятност за валежи: 71%
Вероятност за буря: 0%
Облачност: 59%

ЧЕТВЪРТЪК
Температура: 15/23°C
Променлива облачност
Вероятност за валежи: 37%
Вероятност за буря: 3%
Облачност: 44%
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в бургас

Коледният дух превзе областта

В „Страх“ се 

4 Оуен Уол

4 Оуен Уол

Куп 
театрал

„Черноморски фар“

Бургаската премиера на 
великолепния моноспектакъл 
на Деян Донков - "Камбаната" 
ще се състои на 15 декември 
(четвъртък). 

Домакин на събитието с на-
чален час 19 часа, е Културен 
дом НХК. Постановката по 
романа на Недялко Славов 
проследява битието на Вено 
- убиец, претърпял катарзис 
през Вярата и готов да опази 
нейния символ - Камбаната, с 
живота си. „... Това е изпита-
ние, Вено! Праща ни го Той. 
Изпитва народа ни. Потъне 
ли тоя платноход – църквата, 
и народът ни изчезва. Това 
го знаят антихристите, зато-
ва все там целят, в сърцето“ 
- казва поп Васил на Вено в 
романа. И Вено го чува с ду-
шата си, която на сцената ще 
звучи чрез музиката на ор-
кестър „Карандила“. Къде ще 
го отведе Камбаната, ще раз-
крие Деян Донков на сцената. 
До него ще застане Пламена 

Иванова в образа на Лейла - 
единствената любов на Вено. 
“Как неистово желая да мина 
през Камбаната на Недялко 
Славов или по-скоро тя да ми-
не през мен и да остане зави-
наги в мен" - казва за творбата 
Деян Донков, който е и режи-
сьор на постановката. 

"Камбаната" е част от про-
грама „Наследство II“ на 
Фондация „Пловдив 2019“, 
като проектът е реализиран 
с финансовата подкрепа на 
Министерство на културата. 
Сценограф е Никола Торо-
манов, музиката е на Петя 
Диманова, видео дизайн - 
Марио Стойнов, Хореограф 
- Деян Георгиев, Фотограф - 
Стефан Н. Щерев. Със специ-
алното участие на Нено Илиев 
- акордеон. 

Заповядайте да видите и чу-
ете "Камбаната". Премиерата 
се организира от Маруся Русе-
ва и нейното „Арт ателие“. Би-
летите ви очакват на касата на 
НХК. За резервации и повече 
информация: 0894 898 098.

„Черноморски фар“

Диско кралицата Прешъс 
Уилсън ще бъде звездата на 
концерта в новогодишната 
нощ в Бургас. Идва, за да 
посрещне 2023-та на „Трой-
ката“, обяви кметът Димитър 
Николов..

Първото посещение на зна-
менитата банда и Прешъс Уил-
сън в България е през 1979-а. 
Тогава музикантите са покане-
ни да изнесат рецитал на фес-
тивала „Златният Орфей“.

Певицата ще дойде, за да 
посрещне с десетки хиляди 
българи 2023 г. на площад 
„Тройката“. 

Кметът изрази надежда да 
бъде подобрен рекордът от 
16 000 души. Толкова хора се 
бяха събрали до елхата на 
площада на Никулден, за да 
видят как градът ще заблести 
от светлина.

Диско кралицата Прешъс Уилсън 
посреща в Бургас Нова година

Това си струва да се види!

Деян Донков идва  
с моноспектакъла 

„Камбаната“

Дядо Коледа  
ще зарадва малчуганите 

На сцената пред читалище „Пробуда – 
1897 г.“ добрият старец и неговата свита 
ще раздават подаръци на послушните деца 
на 13, 14 и 15 декември от 17:00 до 18:00 
часа. Всички желаещи могат да заповядат 
с предварително опаковани и надписани 
подаръци.

В ПРИМОРСКО

В СРЕДЕЦ
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